
                                                 PROTOKÓŁ  NR 15/08

Z posiedzenia Komisji  Budżetu Planowania i Finansów
odbytego w dniu 09.01. 2008r. 
Początek posiedzenia godz .  16.00  , zakończenie 18.00

Obecni Członkowie Komisji :
1.Anna Klepacz -  
2 Piotr Tyrawa   -
3.Kordian Kosowski  -
4.Tadeusz Bierowski  -
5.Genowefa Pohoska – 

Nieobecni usprawiedliwieni:-0
Nieobecni nieusprawiedliwieni:-0

Obecni spoza grona Członków Komisji:
1.Burmistrz Miasta Kowar M. Górecki-
2.Skarbnik Urzędu Miasta Kowar M. Ławer-
3 Przewodniczący R.M. T. Cwynar  -
4.Zastępca R.M. R. Tryhubczak-
4.Przewodnicząca Komisji Ładu i Porządku E. Pędziwiatr-

Porządek obrad:

1.Analiza projektu budżetu na rok 2008.
2.Rozpatrzenie pisma GOPR w sprawie ujęcia Stowarzyszenia w budżecie Miasta na rok     
   2008 w związku z ich działalnością statutową.
3 Sprawy różne.

Ad1.Projekt budżetu na rok 2008 omówił Pan Skarbnik głównie koncentrując się na 
zmianach jakie zaszły  od momentu jego złożenia tj.15 listopada 2007r do dnia 09.01. 08r. I 
tak obecnie plan budżetu miasta na rok 2008 wynosi 20.605.988zł. tj. zwiększyły się dochody 
o 402.575 zł. w stosunku do złożonego wcześniej projektu. Zwiększenie to jest głównie 
wynikiem zmian w podatku dochodowym od osób fizycznych. Po zmianach dochody bieżące 
wynoszą 19.185.988zł.( przed zmianami było 20.203.413zl.).Dochody majątkowe wynoszą 
1.420.000 zł.i zostały zwiększone w stosunku do poprzedniego projektu o kwotę 1.400.000 
zł( uprzednio była to kwota 20.000zł).Pan Skarbnik ,w związku z zapytaniem Pana 
Bierowskiego wyjaśnił, iż pod dochodami majątkowymi należy rozumieć wpływy z tytułu 
odpłatnego nabycia prawa własności oraz prawa użytkowania wieczystego( są inwestorzy 
zainteresowani terenami przy zbiegu ulic Dworcowej i  Karkonoskiej oraz terenami byłej SP 
Nr2. Miasto przejęło także grunty w okolicach ul. Sanatoryjnej w ramach rozliczeń 
podatkowych z ZOZ-em Kowary). Dalej Pan Skarbnik omówił wydatki budżetu, które po 
zmianach kształtują się w wysokości 23.394.935zł.Zmiany są wynikiem wzrostu wydatków 
inwestycyjnych z kwoty 2.530.000zł. do kwoty 3.420.000zł przeznaczonych głównie na 
budowę nowej drogi na Podgórzu. Pan Skarbnik omawiając roczny plan budżetu na rok 2008 
podkreślił ,że wydatki bieżące utrudniają realizację wielu zamierzeń inwestycyjnych. 
Zaznaczył ,że należy mieć na uwadze działania ograniczające wydatki bieżące, a głównie 
związane z oświatą i wychowaniem, opieką społeczna, także bezpieczeństwem i ochroną 
przeciwpożarową.



W dyskusji nad budżetem na rok 2008 Pan P. Tyrawa pytał Pana Skarbnika o ściągalność 
podatków w kontekście zwiększenia dochodów budżetu miasta. Pan Skarbnik stwierdził, że 
wysokość dochodów z tytułu pobieranych podatków, w tym zaległych została określona w 
tegorocznym budżecie na podstawie prognozy wykonania dochodów za rok 2007.Przyznał 
jednak, że ogólna kwota zaległości podatkowych wobec miasta wynosi ok. 1 mln.zł. Pan 
Kordian Kosowski poruszył sprawę braku Wieloletniego Planu Inwestycyjnego zauważając. 
iż powyższy dokument jest podstawą planowania szerszego zakresu zadań inwestycyjnych 
orz pozyskiwania na nie środków pozabudżetowych. Komisja zgodziła się z powyższym 
stanowiskiem. Pani Anna Klepacz zadała pytanie dlaczego w tegorocznym budżecie miasta 
nie ujęto środków finansowych na Centrum Edukacji, dlaczego zaniechano na bazie Centrum 
Edukacji działań związanych z budową basenu. W odpowiedzi Pan Skarbnik wyjaśnił, że 
realizacja projektu Centrum Edukacji w jego obecnym zakresie przekracza możliwości 
finansowe miasta, zaznaczył też ,że potrzebne są ponowne analizy i korekty. Pani Klepacz 
wyraziła zdanie , iż istnieje pilna potrzeba podjęcia szerszej dyskusji na temat projektu 
Centrum Edukacji, a także podjęcia decyzji co do jego realizacji. G. Pohoska zapytała Pana 
Skarbnika dlaczego wśród zadań inwestycyjnych na rok 2008 zabrakło  budowy szaletu 
miejskiego podkreślając ,że zadanie to było wskazywane jako pilne, w pracach wielu Komisji. 
Pan Skarbnik wyjaśnił, iż w budżecie ujęte są środki związane z obsługą przenośnych 
ubikacji . Komisja uznała jednak  ,że nie jest to wystarczające rozwiązanie.

Ad2. Po odczytaniu pisma Zarządu Grupy Regionalnej GOPR- Grupy Karkonoskiej  Komisja 
uznała ,iż w projekcie budżetu miasta na rok 2008 nie przewidziano środków na 
dofinansowanie działalności Stowarzyszenia. Komisja negatywnie zaopiniowała wniosek 
GOPR.
Wnioski:

1. Konieczne jest w jak najszybszym okresie, opracowanie przez służby Urzędu Miasta 
wyznaczone przez  Pana Burmistrza, Wieloletniego Planu Inwestycyjnego.

2. Zobowiązuje się Pana Burmistrza i Pana Skarbnika do wskazania sposobu rozwiązania 
problemu szaletu miejskiego i ujęcia tego zadania w tegorocznym budżecie.

3. Komisja prosi Pana Skarbnika  o przedstawienie pisemnej informacji w jaki sposób 
służby finansowe Urzędu Miasta  egzekwują od podatników wpłaty należnych 
podatków oraz  jakie konsekwencje ponieśli w roku 2007 ci podatnicy, którzy nie 
wpłacili zaległych podatków.

Ad. 3  Komisja wyznaczyła termin następnego posiedzenia na dzień  17.01. 08r. celem 
          dalszej pracy nad budżetem na rok 2008.
          Na tym zakończono posiedzenie Komisji.

         Protokolant                                                                Przewodnicząca Komisji
Genowefa Pohoska


